



www.rmofmontcalm.com
 Rural Municipality of Montcalm / Municipalité Rurale de Montcalm
 Box 300 / C.P. 300, 46 1st Street East, Letellier, MB R0G 1C0
 204-737-2271 / 204-737-2326 / info@rmofmontcalm.com

September 2026						
Sun	Mon	Tue	Wed	Thu	Fri	Sat
		1	2	3	4	5
6	7	8	9	10	11	12
13	14	15	16	17	18	19
20	21	22	23	24	25	26
27	28	29	30			

October 2026						
Sun	Mon	Tue	Wed	Thu	Fri	Sat
				1	2	3
4	5	6	7	8	9	10
11	12	13	14	15	16	17
18	19	20	21	22	23	24
25	26	27	28	29	30	31

- Stat Holiday Office closed
- Garbage Pick Up
- Recycling Pick Up
- Council Meeting
- Election



This year, the tax due date is Saturday, October 31, 2026.
 If you pay your property taxes early, you will receive an early payment discount!
 0.25% for the month of September



On Saturday, September 12th, 2026 will be the annual Community Collection Day. The LUD of St Jean Baptiste will also be sponsoring a Community Shred Day and Community Small Electronic Recycling Day at the same time. For more information, please visit our website.



2026 Municipal General Election Wednesday, October 28, 2026

ARE YOU INTERESTED IN RUNNING?

The RM is currently accepting registrations to run for Reeve, Councillors, and LUD Committee Members for St Jean.

Important Dates

Candidate Registration

- ♦ Mayors—May 1, 2026 to September 22, 2026
- ♦ Councillors & LUD Committee—June 30, 2026 to September 22, 2026

Nomination Period

- ♦ September 16, 2026 to September 22, 2026 - 4:30 PM SHARP!

Campaign Period

- ♦ Mayors - May 1, 2026 to March 31, 2027
- ♦ Councillors & LUD Committee - June 30, 2026 to March 31, 2027

**Candidate packages are available at the RM office
 46-1st Street East, Letellier**

FOR MORE INFORMATION

Visit: www.rmofmontcalm.com

Or contact

Jolene Bird, Senior Election Official

204-737-2271 or cao@rmofmontcalm.com

St Jean 150



The countdown continues! Planning is well underway for our 150th Anniversary celebrations, July 9–11, 2027.

Soapbox Derby: Anyone wishing to register a rider or vehicle must do so by March 1, 2027. Minimum age to participate is 6 years old. Start thinking about your design—specifications are available. Send email to jtelsair@gmail.com.

150th Anniversary Parade: A parade is being planned for the weekend! Businesses, community groups, organizations, families and individuals are all invited to participate with a float, vehicle, group or other creative entry. Start brainstorming now! More details will be shared in upcoming newsletters. Questions? Email stjean150parade@gmail.com.

Commemorative Calendar: A special 2027 calendar featuring a wonderful collection of photographs showcasing the history of Saint-Jean-Baptiste is being prepared. Watch for information on how to purchase your copy in the coming months.

Merchandise & Fundraising: Keep an eye out for commemorative merchandise and another cash calendar fundraiser later this fall—perfect opportunities for Christmas gifts and stocking stuffers!

We gratefully acknowledge CDEM and SFM for their continued availability and resources as we work through various elements of our planning. Stay tuned for our new website, where you will eventually find all the information you need about the celebrations, activities, registration and more.

And don't forget to share the news on your social media and start planning those family gatherings and reunions for July 9–11, 2027!

Follow us on Facebook: Saint-Jean-Baptiste Celebrating 150 Years in 2027. Email us at stjean150thanniversary@gmail.com



LUD of St Jean Baptiste

We're pleased to share a few community updates as we head into September!

Our **Communities in Bloom judging** has taken place, and we are now eagerly awaiting the results, which are expected to be announced sometime in September. Thank you to everyone who helped make our community look its best!

A **new crosswalk** has also been installed, connecting **Paradis Des Pionniers** with the hall **across the street**, making it safer and more convenient for pedestrians.

For improved safety in the area, **speed bumps have been installed at the east entrance of the Manoir/Health Clinic parking area, also known as Chalet Street**. Please slow down and use caution when travelling through the area.

Finally, a reminder that **school begins September 11**. With the start of the school year, bus and pedestrian traffic around the school will increase. Please slow down, stay alert, and help keep our students safe!

septembre 2026						
Sun	Mon	Tue	Wed	Thu	Fri	Sat
		1	2	3	4	5
6	7	8	9	10	11	12
13	14	15	16	17	18	19
20	21	22	23	24	25	26
27	28	29	30			

octobre 2026						
Sun	Mon	Tue	Wed	Thu	Fri	Sat
				1	2	3
4	5	6	7	8	9	10
11	12	13	14	15	16	17
18	19	20	21	22	23	24
25	26	27	28	29	30	31

 Jour férié/Bureau fermé

 Collect des ordures  Élections

 Recyclage

 Réunion du conseil



Cette année, la date d'échéance des taxes est le samedi 31 octobre 2026. Si vous payez vos taxes foncières à l'avance, vous bénéficierez d'un rabais pour paiement anticipé! 0,25% pour le mois de septembre



Le samedi 12 septembre 2026 aura lieu la Journée annuelle de collecte communautaire. Le D.U.L. de Saint-Jean-Baptiste organisera également une journée communautaire de d'échiquetage de documents et une journée communautaire de recyclage des petits appareils électroniques. Pour plus d'information, veuillez consulter notre site Web.



Élections municipales générales de 2026 le mercredi 20 octobre 2026

VOUS SOUHAITEZ VOUS PRÉSENTER?

La M.R. accepte actuellement les inscriptions des candidats aux postes de préfet, de conseillers municipaux et de membres du comité du D.U.L. pour Saint-Jean.

Dates importantes

Inscriptions des candidats

- ♦ maires—du 1er mai 2026 au 22 septembre 2026
- ♦ Conseillers municipaux et comité du D.U.L.— du 30 juin au 22 septembre 2026

Période de mise en candidature

- ♦ du 16 septembre 2026 au 22 septembre 2026
16h 30 PRÉCISÉMENT!

Période de campagne

- ♦ maires - du 1er mai 2026 au 31 mars 2027
- ♦ Conseillers municipaux et comité du D.U.L.
du 30 juin 2026 au 31 mars 2027

Les trousse de candidature sont disponibles au bureau de la M.R. 46, 1er Rue Est, Letellier

POUR PLUS D'INFORMATIONS

Visitez: www.rmofmontcalm.com

Ou communiquez avec

Jolene Bird, fonctionnaire électorale principale
 204-737-2271 ou cao@rmofmontcalm.com

Saint-Jean 150



Le compte à rebours continue! Les préparatifs vont bon train pour les célébrations de notre 150^e anniversaire, qui auront lieu du 9 au 11 Juillet 2027.

Course de boîtes à savon: Toute personne souhaitant inscrire un coureur ou un véhicule doit le faire avant le 1^{er} mars 2027. L'âge minimum pour participer est de 6 ans. Commencez à réfléchir à votre conception - les spécifications sont disponibles. Envoyez un courriel à jtelshair@gmail.com.

150th Anniversary Parade: Un défile est prévu pour la fin de semaine! Les entreprises, les groupes communautaires, les organismes, les familles et les particuliers sont tous invités à participer avec un char, un véhicule, un groupe ou toute autre contribution creative. Commencez dès maintenant à réfléchir à vos idées! De plus amples détails seront communiqués dans les prochains bulletins d'information. Vous avez des questions? Envoyez un courriel à stjean150parade@gmail.com

Calendrier commémoratif: Un calendrier special 2027, présentant une magnifique collection de photos illustrant l'histoire de Saint-Jean-Baptiste, est en cours de préparation. Restez à l'affût des informations sur la façon d'acheter votre exemplaire au cours des prochains mois.

Produits à vendre et collecte de fonds: Ne manquez pas les produits dérivés commémoratifs et une autre collecte de fonds par la vente de calendriers plus tard cet Automne - des occasions idéales pour les cadeaux de Noël et les petits cadeaux à glisser dans les bas de Noël!

Nous remercions chaleureusement le CDEM et SFM pour leur disponibilité et les ressources qu'ils mettent à notre disposition alors que nous travaillons sur les différents aspects de notre planification.

Et n'oubliez pas de partager la nouvelle sur vos réseaux sociaux et de commencer à planifier ces rassemblements familiaux et ces retrouvailles du 9 au 11 Juillet 2027!

Suivez-nous sur Facebook: Saint-Jean-Baptiste Celebrating 150 Years in 2027
Envoyez-nous un courriel à stjean150thanniversary@gmail.com



D.U.L. Saint-Jean-Baptiste

Nous sommes heureux de vous faire part de quelques Nouvelles concernant notre communauté à l'approche du mois de septembre!

L'évaluation du concours Collectivités en fleurs a eu lieu, et nous attendons maintenant avec impatience les résultats, qui devraient être annoncés au cours du mois de septembre. Merci à tous ceux et à toutes celles qui ont contribué à mettre notre communauté en valeur!

Un **nouveau passage pour piétons** a également été aménagé, reliant **le Paradis des Pionniers à la salle située de l'autre côté de la rue**, ce qui rend la traverse plus sécuritaire et plus pratique pour les piétons.

Afin, d'améliorer la sécurité dans le secteur, **des dos d'âne ont été installés à l'entrée est du stationnement du Manoir et de la Clinique de santé, également connu sous le nom de rue Chalet.** Veuillez ralentir et faire preuve de prudence lorsque vous circulez dans ce secteur.

Enfin, n'oubliez pas que **l'école recommence le 11 septembre.** Avec la rentrée scolaire, la circulation d'autobus et de piétons autour de l'école va s'intensifier. Veuillez ralentir, restez vigilants et contribuez à la sécurité de nos élèves!